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ZÁPISNICA 

z 28. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program, 

ktoré sa konalo dňa 17. februára 2023 v Bratislave 

Miesto konania: Zrkadlová sála Úradu vlády Slovenskej republiky, Bratislava 

Zúčastnení: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha č. 1) 

Overovatelia zápisnice:   Ing. Martina Tichá, MIRRI SR 

Ing. Elena Chrenková Kušnírová, MIRRI SR 

Prílohy: 

1. Zoznam zúčastnených - prezenčná listina 

2. Program zasadnutia 

3. Schválený Programový dokument Integrovaný regionálny operačný program, v. 13.0 

4. Zdôvodnenie zmien Integrovaný regionálny operačný program, v. 13.0 

5. Schválené Kritériá pre výber projektov IROP, Prioritná os č. 9 FAST CARE (dopytovo orientovaná výzva 

a národný projekt) 

6. Schválený zámer národného projektu (Podpora štátnej správy pri prijímaní a okamžitej pomoci 

utečencom v súvislosti s ozbrojeným konfliktom na území Ukrajiny) 

7. Prezentácia-Súčasný stav implementácie IROP (RO IROP, Slovak Investment Holding a.s., MK SR, MZ 

SR, MF SR-CO) 

8. Uznesenie MV IROP č. 28/2023 

 
Otvorenie zasadnutia a schválenie programu 28. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný 

regionálny operačný program  

Predsedníčka Monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program (ďalej len „MV IROP“, 

resp. „výbor“), podpredsedníčka vlády a ministerka investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 

Slovenskej republiky p. Veronika Remišová (ďalej aj „ministerka“) otvorila zasadnutie, privítala prítomných 

členov a pozorovateľov výboru a v krátkosti zhrnula hlavné body 28. zasadnutia výboru.  

V príhovore p. ministerka vyzdvihla, že sa na riadnom zasadnutí výboru stretávame tvárou tvár po dlhšej 

dobe, čo bolo spôsobené najmä pandemickou situáciou. Je to preto vzácna príležitosť osobne prediskutovať 

stav Integrovaného regionálneho operačného programu s jednotlivými partnermi. 

Zdôraznila, že IROP, ktorý zahŕňa rozsiahlu oblasť spoločenského života a zabezpečuje udržateľné 

poskytovanie verejných služieb regiónov, miest a obcí, dosiahol značný pokrok v implementácii. Ministerstvo 

investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR („ďalej aj MIRRI SR“) keď preberalo program 

z Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR v r. 2020, bol to jeden z najhoršie performujúcich 

programov v rámci všetkých operačných programov v programovom období 2014-2020. Plán čerpania na rok 

2022 splnili už v júni 2022, od roku 2020 pod vedením MIRRI SR neprepadlo ani euro (predtým sme museli 

vrátiť 40 mil. €, ktoré budú chýbať v regiónoch). 

V roku 2022 bolo z programu IROP vyhlásených osem výziev za takmer 125 miliónov €. Tieto finančné 

prostriedky pomôžu rozšíriť kapacity v materských škôlkach v Bratislavskom kraji, zvýšiť šance absolventov 

stredných odborných škôl v Banskobystrickom kraji, pripraviť investičné projekty z nových eurofondov, či 

zlepšiť energetickú efektívnosť bytových domov. Veľká pozornosť sa venuje podpore rodín najmä vo väčších 
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mestách, kde chýbali tisícky miest pre deti v základných školách aj materských škôlkach. Celkovo IROP 

pomôže takmer 600 základným školám, podporených bolo 204 tis. miest pre deti, nové triedy, jedálne, 

školské dvory. 

IROP umožnil financovať prípravu projektov pre nové programové obdobie 2021 – 2027, ako napr. 

predprojektovú prípravu nemocnice v Martine, reformu národných parkov – čo je veľmi dobrý nástroj, aby 

boli projekty pripravené dobre a načas pre dobré budúce čerpanie finančných prostriedkov. 

Implementáciu projektov IROP výrazne negatívne ovplyvnili inflácia a prudký nárast cien, ako celosvetový 

problém. V súvislosti s pripravenou novelou zákona o eurofondoch IROP umožnil samosprávam 

a prijímateľom realizovaných projektov dofinancovať nárast cien stavebných materiálov. Podporu formou 

dodatočného príspevku k už zazmluvnenému nenávratnému finančnému príspevku môžu získať oprávnení 

prijímatelia, pričom žiadosti kompenzácie nárastov cien v projektoch prejdú samostatným zmenovým 

konaním.  

IROP reaguje aj na možnosti v rámci iniciatívy Európskej komisie „FAST CARE“ na pomoc utečencom. Keď 

vypukla kríza, na úrovni pani ministerky sme oslovili p. Komisárku z EK, pani Ferreirovú, aby bolo možné 

mobilizovať nevyčerpané zdroje v eurofondoch práve na riešenie ukrajinskej krízy. Vďaka tejto iniciatíve, 

ktorá nebola ľahká aj v rámci EK, bola prijatá iniciatíva „FAST CARE“ – ktorá umožňuje mobilizovať zdroje na 

pomoc utečencom. Slovensko bolo a stále je krajinou v prvej línii migračnej krízy, čo si vyžiadalo značné 

výdavky na úrovni štátu aj samospráv. Posledná legislatíva k iniciatíve FAST CARE bola schválená na konci 

minulého roku v novembri, táto revízia programu reaguje aj na zmenu legislatívy. Navrhované aktivity tak 

budú môcť byť použité na oblasť prvej pomoci pre ľudí utekajúcich z Ukrajiny. Pani ministerka ocenila, že sa 

podarilo presadiť, aby sa nevyužité zdroje IROP mohli „preprioritizovať“, t. j. aktuálne reagovať na globálne 

krízy a použiť ich tam, kde ich samosprávy a Slovensko potrebuje. 

V IROP navrhujeme za týmto účelom vytvorenie samostatnej prioritnej osi pre národný projekt a dopytovo-

orientovanú výzvu na pomoc s utečencami takým spôsobom, aby mestá a obce mali čo najmenšiu 

administratívu s vykazovaním výdavkov. Poďakovanie patrí hlavne generálnemu riaditeľovi sekcie IROP – p. 

Albertovi Némethovi a jeho tímu, ktorý neúnavne rokoval na technickej úrovni s EK. Poďakovanie patrí aj 

zástupcom EK za ústretovosť. Snahou bolo urobiť to čo najjednoduchšie, aby sa nemuseli vykazovať faktúry, 

ale aby obce a mestá dostali financie čo najskôr. Celá schéma je založená na paušálnej náhrade za 1 Ukrajinca 

za týždeň. 

Na rokovaní výboru boli zástupcami Slovak Investment Holding a.s. (ďalej aj „SIH“) poskytnuté informácie 

o aktuálnom stave tohto finančného nástroja. Jedná sa o pomerne nový nástroj – návratné pôžičky pre 

samosprávy s výhodným úrokom. V súčasnej dobe úrokové sadzby stúpajú. Finančné nástroje zavádzajú 

možnosť pre samosprávne kraje (možno neskôr rozšíriť aj pre mestá) financovať projekty v súlade s cieľmi 

IROP, ktoré neboli schválené (napr. z dôvodov nedostatočnej alokácie) a to prostredníctvom veľmi 

výhodných pôžičiek. Zatiaľ na tento účel IROP vyčlení približne 115 mil. €.  

Pani ministerka poďakovala zástupcom EK, riadiacemu orgánu IROP (ďalej aj „RO“) za dobré manažovanie 

programu, zástupcom sprostredkovateľských orgánov („ďalej aj SO“) na župách a regionálnym partnerom. 

Následne pani ministerka odovzdala slovo zástupcom Európskej komisie. 

Pascal Boijmans, zástupca Európskej komisie generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku, 

ocenil možnosť stretnúť sa po dlhšom čase osobne v Bratislave na riadnom zasadnutí MV IROP po kríze 

spôsobenej pandémiou COVID, počas ktorej sa uskutočnilo 19 on-line stretnutí a procedúr schvaľovania MV 
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IROP per rollam. Čerpanie programu je aktuálne veľmi nízke, na úrovni 53% a to predstavuje veľkú výzvu na 

rok 2023. Máme len 10 mesiacov na implementáciu zvyšnej polovice alokácie programu. EK víta možnosť 

diskutovať možnosti na zlepšenie čerpania v rámci navrhnutej iniciatívy FAST CARE v IROP, aby bolo 

garantované, že finančné prostriedky pre dobré a užitočné projekty sa vyčerpajú do termínu ukončenia OP.  

Po úvodných slovách sa pristúpilo k schvaľovaniu programu 28. MV IROP. Na 28. zasadnutí MV IROP sa 

zúčastnilo: 42 členov výboru z celkového počtu 48, čím bola splnená podmienka uznášaniaschopnosti. 

Program zasadnutia výboru bol zaslaný elektronicky spolu s pozvánkou a dokumentami 3. februára 2023.  

Na základe hlasovania (hlasovalo sa zdvihnutím ruky pri všetkých bodoch) pani ministerka konštatovala, že 

program 28.MV IROP bol jednohlasne schválený. 

Následne sa pristúpilo k schvaľovaniu overovateľov. V súlade s článkom 4 odsek 3 Rokovacieho poriadku MV 

IROP za overovateľov zápisnice boli navrhnutí: Ing. Martina Tichá, riaditeľka odboru implementácie 

projektov, sekcia IROP, MIRRI SR a Ing. Elena Chrenková Kušnírová, vedúca oddelenia programovania, sekcia 

IROP, MIRRI SR.  

Na základe hlasovania pani ministerka konštatovala, že overovatelia zápisnice boli jednohlasne schválení. 

Rokovanie výboru (iniciatíva FAST CARE, Slovak Investment Holding, a.s., Revízia IROP 13.0) 

FAST CARE 

Pani ministerka odovzdala slovo generálnemu riaditeľovi sekcie IROP, Ing. Albertovi Némethovi, MBA, (ďalej 

aj „GR SIROP“), ktorý prezentoval iniciatívu FAST CARE. 

GR SIROP v úvode zdôraznil, že iniciatíva FAST CARE (podpora pri prijímaní a okamžitej pomoci utečencom 

v súvislosti s ozbrojeným konfliktom na území Ukrajiny) nadväzuje na iniciatívu CARE, ktorá bola predmetom 

rokovania výboru v septembri 2022. Následne bola stiahnutá Revízia programu z Európskej komisie, nakoľko 

bol tesne pred schválením v legislatívnom procese návrh k FAST CARE. Dôležité je, že oprávnenosť výdavkov 

je od začiatku vojny, jedná sa o podporu so 100% mierou spolufinancovania pre osobitnú prioritnú os. Pomoc 

sa obmedzuje na obdobie 26 týždňov a viaže sa na 1 utečenca vo výške 100 €. Je dôležité zdôrazniť, že ide 

o minimálnu kompenzáciu na výdavky, ktoré vznikli verejnej správe, samospráve, regiónom, ktoré sa podieľali 

na pomoci utečencom významnou mierou. Oprávnenosť výdavkov je rovnaká ako pre CARE iniciatívu. 

Následne GR SIROP prezentoval základné informácie k prechodu od CARE ku FAST CARE. 

- Pôvodne CARE malo jednotkovú cenu 40 € počas 13 týždňov, následne sa zmenilo na 100 € počas 26 

týždňov, za čo vyjadrujeme poďakovanie  

- minimálne 30% alokácie musí byť vyčlenená pre miestnu správu alebo mimovládne organizácie 

- zároveň v zmysle všeobecného nariadenia (Nariadenia Európskeho parlamentu a Rady, ktorým sa 

mení nariadenie (EÚ) č. 1303/2013 - FAST CARE), uvádza, že žiadateľmi musia byť „local authorities“ 

- musia byť samostatným žiadateľom, nemôžu byť partnerom národného projektu 

- pre splnenie podmienok bolo nutné nájsť oficiálny národný register na rozdelenie podpory pre štátnu 

a obecnú zložku, aby to bolo spravodlivé 

- pre obecnú zložku sa podarilo získať iba 1 platný Register MV SR pre odídencov („ďalej aj Register“), 

vďaka ktorému bol určený počet utečencov ubytovaných v obciach 

- pre obecnú zložku bude vyhlásená veľká dopytová výzva, v zmysle Registra je evidovaných 1447 obcí 

s ubytovanými utečencami s platným dočasným útočiskom 
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- ďalšie informácie boli poskytnuté k štatistikám o počte udelených a platných dočasných útočísk (do 

konca novembra od marca 2022 bolo 93 248 platných dočasných útočísk) 

- GR SIROP poďakoval zástupcom MV SR a partnerom, ktorí boli súčinní pri poskytnutí, vyčíslení 

a očistení dát. 

Kategórie výdavkov – FAST-CARE: 

- oprávnené výdavky – s cieľom zjednodušenia administratívy využívame zjednodušené vykazovanie 

výdavkov, bol stanovený jednotkový náklad 100 Eur na 26 týždňov pre 7 oblastí, ktoré súvisia 

s výdavkami na utečencov, ako napr. všeobecný materiál, potraviny a ich poskytovanie, doprava atď. 

(podrobnejšie viď príloha č. 7 Prezentácia)  

- východiskom bol Register MV SR o počte platných dočasných útočísk utečencov, čo je objemný 

register údajov Hraničnej a cudzineckej polície a Migračného úradu  

- s použitím Registra MV SR o počte platných dočasných útočísk bolo rozdelenie na 2 časti: obecná 

zložka a štát. Z registra boli vybrané údaje o počte osôb, ktoré reálne bývali v obciach, nie údaje na 

príspevky.  

- prekročili sme povinnú minimálnu hodnotu 30%, pre obecnú zložku je vyčlenených viac ako 52% 

- pre prípravu národného projektu boli vyčistené údaje, predchádzali tomu viaceré rokovania s EK. 

V zmysle príslušnej legislatívy miestna samospráva musí byť žiadateľom, obidve zložky sa preto budú 

realizovať, každá iným spôsobom. 

- pre 1 447 obcí sa bude vyhlasovať obecná dopytová výzva, je pripravené znenie výzvy a formulár 

- vychádzalo sa zo štatistických údajov, koľko obcí by malo dostať akú podporu. Najviac dotknutých 

obcí je v kategórii od 10 tis. do 100 tis. obyvateľov 

- menej ako 48% sa bude realizovať cez národný projekt. MIRRI SR bude vystupovať v pozícii prijímateľa 

- má skúsenosti, rieši rôzne národné projekty, má dostatočné kapacity. Partnerom je MV SR 

a užívateľom MF SR, ktorému budú poskytnuté finančné prostriedky do rozpočtovej kapitoly 

Všeobecnej pokladničnej správy 

- predmetom rokovania výboru je schválenie výberových kritérií a zámeru národného projektu.  

Vďaka tejto iniciatíve bude poskytnutých 244 mil. €. Tieto peniaze nebudú účelovo viazané. Bude to náročné, 

máme 1 447 obcí, zároveň čerpanie IROP je na úrovni 53%. Požiadavka od EK a audítorov je, aby bol taký istý 

počet utečencov v Registri s platným dočasným útočiskom po uplynutí obdobia udržateľnosti - 26 týždňov. 

Toto bola jediná možnosť ako využiť existujúci Register, napojiť na druhý register a ako rozdeliť túto pomoc. 

Na záver vyjadril GR SIROP veľké poďakovanie EK za pomoc pri príprave iniciatívy FAST CARE, podporu 

a konštruktívny prístup, ako aj zástupcom MV SR.  

Pani ministerka otvorila diskusiu k tomuto bodu. 

PhDr. Miriam Hrušková, CSc., zo sekcie environmentálnych programov a projektov, MŽP SR, poprosila 

o informáciu k uplatnenej pripomienke, ktorá sa týkala posudzovania vplyvov na životné prostredie, resp. 

postupu vo vzťahu k tejto zmene z hľadiska posudzovania vplyvov na životné prostredie. Zdôraznila, že MŽP 

vyjadruje podporu k navrhovanej iniciatíve a nie je zámerom blokovať Revíziu programu. Je samozrejmé, že 

k novej prioritnej osi FAST CARE sa uplatňuje výnimka zo smernice, súčasťou zmeny sú však aj iné presuny, aj 

v iných prioritných osiach, ako napr. v oblasti výstavby verejných vodovodov a kanalizácií pre obce do 2 000 

obyvateľov, kde je potrebné posúdiť vplyv na životné prostredie. MŽP SR upozornilo, že je potrebné 

komunikovať a vyžiadať si stanovisko od vecne príslušného odboru posudzovania vplyvov na životné 
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prostredie z MŽP SR a predložiť komplexne celý návrh. Pripomienka bola akceptovaná s tým, že RO IROP bude 

informovať členov MV IROP o výsledku komunikácie. Keďže informácia nebola súčasťou prezentácie, 

požiadali o stanovisko. 

Pani ministerka reagovala, že pripomienka bude komunikovaná v zmysle odporúčania s príslušnou sekciou 

MŽP SR. 

Pascal Boijmans, zástupca Európskej komisie generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku, 

vyjadril poďakovanie za komplexné informácie k iniciatíve FAST CARE a taktiež ocenil iniciatívu Slovenska na 

pomoc utečencom z Ukrajiny v dôsledku ruskej agresie. FAST CARE je vyjadrením solidarity Európskej komisie 

s tými členskými krajinami EÚ, ktoré sú v prvej línii a s vynaloženým úsilím Slovenska. Pôvodný návrh nebol 

zo strany EK akceptovaný, vzhľadom na spomínané pravidlo 30%, teraz je predložený nový návrh a EK vyvinie 

maximálne úsilie, aby urýchlila celú procedúru schvaľovania. 

Pani ministerka zdôraznila, že sa jednalo o náročné rokovania, ktoré trvali viac ako pol roka a toto je 

najjednoduchší spôsob, ako nájsť riešenie pre podporu pri prijímaní utečencov v rámci existujúcej európskej 

legislatívy. Zároveň uzatvorila diskusiu s tým, že výbor bol informovaný ohľadom iniciatívy FAST CARE. 

Slovak Investment Holding, a.s. 

V ďalšom bode pani ministerka v krátkosti zhrnula výhody financovania prostredníctvom SIH. Jedná sa 

o schému s nízkym úrokom – 1,5% a druhá výhoda je oprávnenosť aktivít. Aktuálne programové obdobie 

končí v roku 2023. Zároveň je v zásobníku veľa projektov, ktoré nedostali financovanie (DSS, cesty, cyklotrasy) 

a pre návratné formy financovania formou finančných nástrojov je predĺžené oprávnené obdobie. Aj v rámci 

Programu Slovensko 2021 - 2027 preto budú zavedené pri každej možnej aktivite aj návratné formy pomoci. 

Následne odovzdala slovo zástupcom Slovak Investment Holding, a. s., ktorí predstavili plánované aktivity 

financované z IROP. 

Zástupca SIH, podpredseda predstavenstva SIH Peter Dittrich, stručne predstavil postavenie a činnosti SIH. 

(podrobnejšie viď príloha č. 7 Prezentácia). SIH je štátom vlastnená akciová spoločnosť s radovo 35 

zamestnancami v pôsobnosti MF SR. V rámci implementácie sa zameriavajú na projekty EŠIF návratným 

spôsobom prostredníctvom tzv. finančných nástrojov - úvery, záruky, kapitálové investície a pod. Z hľadiska 

vývoja čerpania v čase začínal SIH s približne 554 mil. €, dnes majú v správe na obdobie 2014 – 2020 viac ako 

1,2 mld. €. Z toho je viac ako 85% zazmluvnených buď s konečnými prijímateľmi alebo s finančnými 

sprostredkovateľmi. Ku koncu januára bolo viac ako 770 mil. € vyplatených konečným prijímateľom. 

V septembri 2022 bol SIH oslovený s cieľom pomôcť financovaniu IROP. Uvažovalo sa o alokácii približne 100 

mil.€. Vzhľadom na časový rámec kapacitu SIH sa koncentrovalo úsilie do relatívne menšieho počtu väčších 

financovaní. SIH oslovil 20 samospráv a 12 najväčších miest. Do konca novembra 2022 bola konsolidovaná 

spätná väzba, ktorá potvrdila záujem pre finančné nástroje. 

Na základe diskusií so samosprávami boli z 11 zásobníkov projektov v celkovej výške 670 mil. € vyfiltrované 

projekty oprávnené v rámci IROP v sume 151 mil. € (okrem BA). Následne vybrali 5 protistrán, s ktorými sú 

vo vysokom štádiu rokovaní.  

Volili úver s možnosťou ponúknuť atraktívne úrokové sadzby a dlhé obdobie splatnosti (líši sa pre 

nekomerčné aktivity ako napr. cesty, školstvo a pod.). Pre súkromné aktivity – ako napr. domovy dôchodcov, 

aby sa vyhli štátnej pomoci, sa používajú komerčné sadzby. 
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Jedná sa o úver s fixnou úrokovou sadzbou (1,5%) a dlhé časové obdobie, aj 20 rokov, čo umožní mestám 

a VÚC, aby si vedeli projektovať cash-flow. Nezapočítava sa do úverového stropu regiónov alebo miest, tým 

zároveň zostáva priestor na ďalšie aktivity a prijímanie prostriedkov z trhu. 

K výhodám patrí, že sú splnené ciele IROP, schéma sa dá rýchlo implementovať, zahŕňa viacero prioritných 

osí, má revolvingový charakter (keď budú splatené, dajú sa využiť znovu na podporu regiónov). Nie je 

potrebné čakať na výzvu ako v prípade OP, je možné bilaterálne rokovať, SIH má pripravenú rámcovú úverovú 

zmluvu, zjednodušuje sa plánovanie, financovanie až do výšky 100% nákladov vopred. 

Projekty cez finančné nástroje z financií na účtoch prijímateľov môžu byť financované aj v budúcich rokoch. 

Zároveň musí byť preukázané, že budú oprávneným spôsobom využité, bude potrebné napr. vyhlásené 

verejné obstarávanie, kapacita splácania je riešená dlhodobou splatnosťou. 

Na základe rokovaní s riadiacim orgánom sa SIH rozhodol ísť cestou väčších projektov, sústrediť sa na 

nekomerčné aktivity: špecifické ciele 1.1 – cesty II. a III. triedy, mosty; 2.2.3. – stredné odborné školy, vrátane 

materiálneho vybavenia. Aktuálne je to zásobník projektov v rôznom štádiu prípravy, naďalej diskutujeme. 

Prijatie úveru je v kompetencii zastupiteľstiev a môže sa na konci líšiť. 

Implementáciu môže ovplyvniť napr. časový harmonogram, ochota miest a VÚC čerpať úver, je potrebné 

zvážiť schopnosť splácať úver a pod. S RO je potrebné nastaviť monitorovanie naprieč prioritnými osami, 

vyžaduje to hladkú spoluprácu medzi všetkými stranami. Diskutujeme s RO o možnosti rozšíriť špecifické ciele 

podľa potrieb regiónov a miest. Veríme, že dokážeme zazmluvniť takým spôsobom, aby prostriedky mohli 

byť na účtoch prijímateľov do konca roka. 

V rámci tohto bodu GR SIROP doplnil informácie k SIH za RO IROP.  

Pôvodne bola alokácia pre SIH vyčlenená na 2 prioritné osi formou návratnej pomoci vo výške 115,9 mil. €. 

Išlo o spoločné rokovania SIH s VÚC, prípadne mestami. Nešťastné bolo, že tieto rokovania sa robili 

v septembri/októbri 2022 pred voľbami, vtedy boli úrokové sadzby relatívne nízke, aktuálne sú takmer 2,5-

krát vyššie. Keď napr. dáme do úverovej kalkulačky úver za 1 mil. €, úrok 5%, za 20 rokov splácania vyjde 

úrokový dlh 580 tis. €. Keď dáme 1,5% - úverový dlh vyjde 100 tis. Najväčší záujem bol zo strany Prešovského 

samosprávneho kraja, Žilinského samosprávneho kraja. Dôvodom, prečo sme sa zamerali na cesty II. a III. 

triedy, je skutočnosť, že sú veľké problémy s mostami. Prešovský kraj má na týchto cestách 438 mostov 

v kategórii 5, 6, 7, t. j. v havarijnom stave. Ak niekto nedokáže zrealizovať projekt, dá sa nahradiť iným. Na 

základe analýz vieme, že 30% kontrahovanej sumy sa nedokáže zrealizovať z IROP, z REACT dokonca 40%, 

máme preto priestor na mobilizáciu zdrojov IROP. Toto sú projekty, kde je hotová projektová dokumentácia, 

je vyhlásené verejné obstarávanie a sú ideové nápady. 

Pascal Boijmans, zástupca Európskej komisie generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku, 

poďakoval zástupcom SIH za komplexné poskytnuté informácie. EK podporuje túto iniciatívu a navýšenie 

finančných prostriedkov. Je dôležité, že 5 hlavných prijímateľov je už identifikovaných. Taktiež celková 

výkonnosť SIH je veľmi dobrá. Zároveň adresoval 1 otázku – výkonnosť je podľa prezentácie za SIH vysoká, 

prijímatelia sú identifikovaní, avšak čerpanie je veľmi nízke (podľa údajov z MF SR CO je čerpanie – zúčtovanie 

tranží takmer 0%.) 

Pani ministerka informovala, že na Slovensku finančné nástroje neboli až tak popularizované a využívané aj 

v iných programoch, avšak je záujem, aby bol tento nástroj atraktívny aj pre firmy a do budúcnosti. 
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GR SIROP reagoval na otázku EK. Je rozdiel medzi údajmi, ktoré sú vykazované v rámci čerpania na EK a na 

národnej úrovni, je tam časový rozdiel. SIH z alokácie 56 mil. € minul 100 tis. € do septembra 2022. Následne 

boli rokovania RO a SIH, ktorý sa zaviazal do konca decembra 2022 predložiť tranže za 2,9 mil. €. Predložili 

koncom novembra 2022. Zúčtovanie 2. tranže vo výške 10 mil. € sa zaviazali dať do konca I. kvartálu 2023, 

SIH ho predložil začiatkom februára 2023. Ide o rapídny nárast výkonnosti. Zároveň bude členom MV 

poskytnutý prehľad žiadostí o platbu. 

Generálna riaditeľka sekcie európskych fondov za MF SR – CO, Ing. Katarína Vallová informovala, že sa jedná 

o špecifikum posledného roka v rámci oprávnenosti výdavkov. Sú určité podmienky, ktoré sú nastavené 

v Systéme finančného riadenia. Na národnej úrovni sa to rieši v spolupráci s MIRRI SR a RO IROP a hľadá sa 

taká úprava v rámci procesu poskytovania a zúčtovania tranží, aby sme využili maximum možných zdrojov aj 

voči prijímateľom. Je snaha sflexibilniť podmienky, prebiehajú trilaterálne rokovania aj so SIH. 

Mgr. Mária Machajdíková z Asociácie poskytovateľov sociálnych služieb v SR, sa zapojila do diskusie s otázkou 

ohľadom požiadaviek na monitorovanie, či sa aj na finančné nástroje vzťahuje horizontálny prístup 

a nediskriminácia, keďže sa jedná napr. o cesty, zastávky, križovatky a pod. GR SIROP potvrdil, že to bude 

predmetom každého individuálneho projektu. Podpredseda predstavenstva SIH Peter Dittrich potvrdil, že 

základný princíp musí byť v súlade s IROP, ako napr. merateľné ukazovatele a pod. Budeme sledovať s RO, či 

je všetko oprávnené. Pani ministerka doplnila, že platia rovnaké pravidlá ako pre IROP. Ako bolo 

prezentované, veľká časť sú cesty, mosty, školské zariadenia a je dôležité, aby boli inkluzívne prístupné. GR 

SIROP zdôraznil, že podmienky návratnej a nenávratnej pomoci sa líšia z časového hľadiska. Projekty formou 

návratnej finančnej pomoci musia byť ukončené do r. 2031, nikde v nariadení sa nehovorí o dĺžke obdobia 

udržateľnosti. Je tam zmienené, že pri poslednej žiadosti o platbu na EK sa pri každom individuálnom projekte 

musí dohodnúť členský štát s EK dokedy sa zrealizuje, aké bude obdobie oprávnenosti a udržateľnosti. Toto 

je veľká výhoda, nie je tam obmedzenie do konca roka 2023. 

Pani ministerka uzatvorila diskusiu s tým, že výbor bol informovaný ohľadom stavu implementácie 

a plánovaných aktivít Slovak Investment Holding, a.s. 

Schvaľovanie návrhu Revízie IROP 13.0 

GR SIROP informoval stručne o hlavných bodoch návrhu revízie IROP 13.0. V predchádzajúcich prezentáciách 

boli poskytnuté podrobné informácie k iniciatíve FAST CARE a SIH. 

Členom výboru boli zaslané vopred dokumenty súvisiace s navrhovanou revíziou, vrátane zdôvodnenia 

zmien. Pre FAST CARE je navrhnutá samostatná prioritná os č. 9 s 2 komponentami. Ďalší návrh sa týka 

vyčlenenia alokácie pre SIH v rámci prioritnej osi 1 a 2 cez dimenziu návratná forma pomoci. Ďalším bodom 

je úprava finančného plánu, museli sme ponížiť finančné prostriedky v niektorých prioritných osiach a zvýšiť 

pre FAST CARE, upraviť hodnoty ukazovateľov. 

Pani ministerka otvorila diskusiu a dala hlasovať o návrhu revízie IROP 13.0. Návrh revízie bol zaslaný členom 

výboru 3.2.2023 na pripomienkové konanie. K jednotlivým bodom uznesenia bolo doručených celkovo 47 

pripomienok, väčšina bola akceptovaných, zvyšok vydiskutovaných. 

Na základe výsledku hlasovania (za hlasovalo: 42, proti hlasovalo: 0, zdržalo sa hlasovania: 0) môžeme 

konštatovať, že Revíziu IROP 13.0 sme schválili bez pripomienok. 
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Schvaľovanie kritérií pre výber projektov – Prioritná os č. 9 FAST CARE 

 

GR SIROP informoval o základných aspektoch kritérií pre výber projektov. Jedná sa o dopytovú výzvu pre  

1 447 obcí, kde boli ubytovaní ukrajinskí utečenci. Boli navrhnuté 2 jednoduché kritériá: oprávnenosť obce, 

či sa nachádza v Registri MV SR a druhým je správnosť a štruktúra rozpočtu. Napr. ak niekto mal v Registri za 

dané oprávnené obdobie (marec-november 2022) 7 utečencov, maximálne sa môže požiadať o podporu pre 

7 utečencov x 2 600 Eur, alebo môže požiadať aj menej. 

Pre Národný projekt bolo stanovených viacero kritérií: spôsob realizácie projektu, administratívna kapacita 

žiadateľa (MIRRI SR– sekcia ekonomiky a projektov EŠIF), finančno-ekonomická stránka projektu. V rámci 

pripomienok RO dostal 1 pripomienku, prečo je pri dopytovej výzve menší počet kritérií ako pri národnom 

projekte. Kritériá sú dostatočné, ak by bolo viac, umelo by sme niečo vytvorili. Výzva bude mať 2 hodnotiace 

kolá s odstupom 1 mesiac. Ak by tam bola ďalšia požiadavka, predĺžil by sa hodnotiaci proces, pričom je 

potrebné zohľadniť, že je nutné pripraviť a vydať rozhodnutie a približne 1 mesiac je potrebný pre 

vyhotovenie zmluvy na poskytnutie NFP. 

Pani ministerka otvorila diskusiu k tomuto bodu programu. 

Ing. Jana Červenáková, Únia miest Slovenska, vyjadrila poďakovanie za vynaložené úsilie. Samosprávam to 

veľmi pomôže. Mestá a obce boli v rámci pomoci utečencom záchytné body, v spolupráci s MV SR riešili 

systém ubytovania, zmluvy, registre. 

Zároveň predniesla jednu požiadavku, keďže Slovensko oproti iným krajinám má jedno špecifikum. Sú 

osobitné zákony pre mestá Košice a Bratislavu. Podľa týchto zákonov je v časti kompetencií obcou mesto 

a v inej časti kompetencií je obcou mestská časť. V rámci registra obyvateľov je zodpovedná mestská časť, t.j. 

zmluvy o ubytovaní spracovávali mestské časti aj v Košiciach aj v Bratislave, to ale neznamená, že mesto 

samotné nevynaložilo finančné prostriedky na pomoc utečencom. Chceli by preto požiadať výbor, aby bolo 

umožnené, že žiadateľ bude predkladať žiadosť spolu, aj mestská časť aj mesto. Aby došlo k rozdeleniu 

finančných prostriedkov podľa dohody medzi mestskými časťami a mestom. Dôjde k dohode medzi tými, 

ktorí sa reálne na tom podieľali. Zároveň rozumejú argumentom, že register MV SR je jediný a platný, ale 

v týchto 2 prípadoch treba hľadať mechanizmus na podporu aj mesta aj mestských častí. 

Mgr. Barbora Lukáčová za Bratislavský samosprávny kraj reagovala, že ešte sú špecifiká aj medzi Bratislavou 

a Košicami, a že riešenie je možné vnútornou dohodou miest a mestských častí, pričom k tomu bolo množstvo 

diskusií aj s MIRRI SR aj s MV SR. Vyjadrila veľké poďakovanie za rýchle zadministrovanie a za návrh, ktorý bol 

v rámci IROP pripravený. Ide o pomoc pre školy, škôlky, ubytovanie. Na MV nie je vhodné prenášať veci, že 

sa nevedeli samosprávy dohodnúť na vnútornej úrovni. Nie je pravda, že je neoprávneným prijímateľom 

hlavné mesto, je to o tom, kto vykonával tú hlavnú činnosť pomoci. Zdôraznila, aby sa vec nekomplikovala 

žiadosťami, aby prijímateľom bolo aj mesto Bratislava a Košice a nevytváral sa mechanizmus, že jednému sa 

pomôže a inému nie. Napr. mestské časti Jarovce, Rusovce vyvíjali v rámci pomoci veľkú činnosť, ale nemali 

ubytovanie, nech je spoločná vôľa na skutočnej pomoci spojenej so skutočným výkonom. Ide o akútnu 

pomoc, nech sa nevytvárajú zbytočne komplikácie. 

Mgr. Branislav Zacharides za Združenie miest a obcí Slovenska poďakoval za iniciatívu FAST CARE, pomoc 

bude poskytnutá pre celé Slovensko a právom. Problematika utečencov sa dotkla aj menších sídiel. Je veľký 

počet prijímateľov aj obcí, preto podporujú čo najrýchlejší a najjednoduchší prístup. Zároveň tlmočil odkaz 

pána Martina Chrena, ktorý je starostom nielen mestskej časti Bratislava-Ružinov, ale aj predsedom 
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Združenia mestských častí Bratislavy, že rokovania s Magistrátom hlavného mesta SR Bratislavy prebiehajú, 

mestské časti sú ochotné deliť sa s Magistrátom. Sú ochotné dať aj polovicu. Aby sa nekomplikoval proces, 

podporujú návrh ísť podľa Registra. 

Pán Bruno Konečný, zástupca mesta Bratislava, vyjadril všetkým poďakovanie. Nie je záujem veci 

komplikovať, zároveň podporil, aby žiadosti za Bratislavu a Košice boli predkladané v partnerstve s mestskými 

časťami. Tak ako je to naformulované – mesto nie je oprávnené podať samostatne žiadosť, iba mestské časti. 

Netýka sa tento návrh nárokov iných samospráv, nie je to administratívne náročné ani pre MIRRI SR. MIRRI 

SR dostane žiadosť za mesto aj mestské časti, kde budú uvedené, že žiadosť je podávaná v konsenze. 

Pán Richard Dlhý, zástupca mesta Košice, uviedol, že vítajú takto pripravenú výzvu. Na základe existujúcich 

kritérií však mesto Košice nie je oprávnený žiadateľ, pripravili preto aj s mestom Bratislava návrh bez toho, 

aby predĺžili a obmedzili ostatných žiadateľov. 

Pani ministerka uzatvorila diskusiu a dala hlasovať o schvaľovaní kritérií pre výber projektov pre dopytovú 

výzvu – Prioritná os č. 9 FAST CARE v znení, ktoré bolo zaslané aj členom výboru. Odporúčame, aby sa mestské 

časti aj s hlavným mestom Bratislava a mestom Košice dohodli podľa toho, aké prostriedky mali jednotlivé 

časti vynaložené. 

Pán Bruno Konečný, zástupca mesta Bratislava, predniesol návrh uznesenia, vzhľadom na to, že potrebujú 

mať istotu, že budú oprávnení, čo dnes nemajú. Znenie uznesenia: „Pripraviť dopytovú výzvu v rámci 

Prioritnej os 9 FAST CARE tak, aby boli mestské časti Bratislavy a Košíc povinné predkladať žiadosti o NFP ako 

partnerské projekty v spolupráci so štatutárnymi mestami“. 

Pani ministerka reagovala na návrh a dala hlasovať o prvom uznesení o schválení kritérií. Keď bude toto 

uznesenie schválené, druhé uznesenie bude bezpredmetné, bude to v zápise. Dáme hlasovať o prvom 

uznesení a za MIRRI SR určite podporujeme dohodu, tak ako povedala pani Lukáčová a pán Zacharides, mesta 

Košice a mesta Bratislavy v spolupráci s mestskými časťami, t.j. aby sa dohodli následne na rozdelení 

prostriedkov. 

Na základe hlasovania pani ministerka konštatovala, že kritériá pre výber projektov pre dopytovú výzvu – 

Prioritná os č. 9 FAST CARE boli schválené (za hlasovalo: 37, proti hlasovalo: 2, zdržali sa hlasovania: 3). 

Následne dala pani ministerka hlasovať o schválení kritérií pre národný projekt – Prioritná os č. 9 FAST CARE.  

Na základe hlasovania pani ministerka konštatovala, že kritériá pre výber projektov pre národný projekt – 

Prioritná os č. 9 FAST CARE boli schválené bez pripomienok (za hlasovalo: 41, proti hlasovalo: 0, zdržali sa 

hlasovania: 1). 

Schvaľovanie zámeru národného projektu 

Zástupca sekcie ekonomiky a projektov EŠIF, MIRRI SR, Mgr. Árpád Bartalos, prezentoval stručne zámer 

národného projektu na podporu štátnej správy pri prijímaní a okamžitej pomoci utečencom v súvislosti 

s ozbrojeným konfliktom na území Ukrajiny. Cieľom projektu je prefinancovanie nákladov štátu súvisiacich 

s agresiou na Ukrajine. Národný projekt umožní znížiť administratívnu záťaž. Bude sa aplikovať zjednodušené 

vykazovanie výdavkov v súlade s článkom 68c) a štandardná stupnica jednotkových nákladov podľa čl. 67 

všeobecného nariadenia. 
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Počet utečencov s dočasným útočiskom na území SR k novembru 2022 dosiahlo cez 93 tis. osôb, z tohto počtu 

bolo identifikovaných 44 434 osôb, ktoré budú podporené prostredníctvom orgánov štátnej správy. 

Vyčlenená sume je vo výške 115,5 mil. €. 

Partnerom projektu bolo určené MV SR, ktoré zodpovedá za správnosť a úplnosť poskytnutých údajov, 

užívateľom bude MF SR ako správca Všeobecnej pokladničnej správy. Ďalšie výhody realizácie projektu je 

efektívne využitie finančných prostriedkov IROP, nízke riziko vzniku neoprávnených výdavkov, realizácia 

mediálnej kampane voči EK s pomocou riešenia migračnej krízy. 

Následne dala pani ministerka hlasovať o schválení zámeru národného projektu v rámci FAST CARE. 

Na základe hlasovania pani ministerka konštatovala, že zámer národného projektu FAST CARE bol schválený 

bez pripomienok (za hlasovalo: 40, proti hlasovalo: 0, zdržali sa hlasovania: 2). 

Na záver tohto bodu programu pani ministerka poďakovala GR SIROP, zástupcom EK a osobitne mestám, 

obciam, župám, ktoré boli v prvej línii a pomáhali utečencom. Spoločnosť je rozdelená, obyvatelia aktívne 

pomáhali, ale aj pred komunálnymi voľbami bola téma podpory utečencom niekedy zneužívaná. Pani 

ministerka zdôraznila, že aj v komunikácii s mestskými časťami budú hľadať riešenia aj na podporu mestských 

častí aj Magistrátu, aby to bolo spravodlivo rozdelené. Je však potrebné pochopiť, že v rámci IROP je to 

unikátny spôsob, jednoduché riešenie poskytnutia podpory a cieľom bolo, aby sa prostriedky rýchlo mohli 

dostať k prijímateľom, pričom nie sú prostriedky na to dokazovať, či to má byť 62 %, 32% alebo nejaké iné %. 

Ak by sa šlo cez systém preukazovania faktúr, je potrebné ukázať, aké boli reálne náklady, tomu sme sa ale 

chceli vyhnúť.  

Ing. Jana Červenáková, Únia miest Slovenska, reagovala, že si nie je celkom istá, či podľa Rokovacieho 

poriadku nie je potrebné dať hlasovať k tomuto uzneseniu. Berú však na vedomie, že takto to bolo 

odhlasované. 

Informácia o aktuálnom stave implementácia IROP 

Pani ministerka otvorila tento bod programu a konštatovala 2 základné fakty. Čerpanie programu je zlé, 

kontrahovanie veľmi dobré – aktuálne je 108 % finančných prostriedkov zazmluvnených. Aj v porovnaní 

s inými operačnými programami je zazmluvnenie vynikajúce. Ocenila aj prácu sprostredkovateľských orgánov 

a žúp . Čerpanie nie je dobré, riešené je to pravidelne na týždennej báze. Monitorujú sa spiace projekty ešte 

z roku 2017, niekde je čerpanie 0 € . Snaha MIRRI SR je, aby sa čerpanie NFP zvýšilo, avšak na to je potrebné 

predkladanie žiadostí o platbu od prijímateľov - pandémia COVID na 2 roky zastavila, spomalila procesy 

implementácie. 

Následne stav realizácie IROP prezentovali zástupcovia RO IROP, SO – MZ SR a MK SR, zástupca MF SR - CO 

(podrobnejšie viď príloha č. 7 – Prezentácia).  

GR SIROP prezentoval stručne stav implementácie IROP za riadiaci orgán. Zdôraznil, že veľká väčšina výziev 

bola vyhlásená v rokoch 2021 a 2022, poďakovanie patrí zástupcom VÚC a miest.  

V prezentácii boli informatívne uvedené údaje k implementácii IROP – napr. prehľad žiadostí o nenávratný 

finančných príspevok (ďalej aj „ŽoNFP“) – koľko bolo predložených a schválených, prehľad ŽoNFP v konaní 

a pod. Aktuálne je evidovaných viac ako 5 000 predložených projektov a viac ako 3 000 projektov je 

schválených. Zároveň je v riešení aj veľa odvolaní voči hodnotiacemu procesu a rozhodnutiam o žiadostiach 

o NFP. 
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Z otvorených výziev sú ešte výzvy v rámci iniciatívy REACT-EÚ a výzvy na predprojektovú prípravu. 

Kontrahovanie je aktuálne na úrovni 108 %, čerpanie na úrovni 53 %. RO uskutočňuje stretnutia s VÚC, 

zamerané na zvýšenie čerpania, úspešnú implementáciu realizovaných projektov a na opatrenia na riešenia 

rizikových projektov. V IROP nebolo nikdy vyššie čerpanie ročne než 230 mil. €. V rámci analýz stavu IROP 

projektov, 29% projektov je nerealizovateľných alebo sa z nich stanú nefunkčné projekty. Čo sa nestihne 

zrealizovať v rámci obdobia oprávnenosti programového obdobia, musí pokryť prijímateľ z vlastných zdrojov. 

Do 31.12.2023 zostáva vyčerpať ešte 900 mil. €, preto RO pristúpil k presunom finančných prostriedkov 

a využitiu možnosti iniciatívy FAST CARE za 244 mil. € a SIH za 115 mil. €. V roku 2021 bolo kontrahovanie na 

úrovni 70%. Aktuálne je približne 1 783 neukončených projektov, z toho 1 219 má čerpanie pod hranicou 

50%, rizikami sú verejné obstarávania (v niektorých prípadoch sa aj 8-krát opakuje verejné obstarávanie), čím 

je šanca na implementáciu minimálna. 

Pani ministerka vyjadrila poďakovanie MF SR za umožnenie dočasne nadkontrahovať a nadčerpať. Každé 

euro, ktoré prepadne, je strata pre Slovensko. Po schválení FAST CARE bude nadkontrahovanie programu na 

úrovni 120%. V minulosti za obdobie 2007-13 prepadlo za všetky programy cca 1 mld. €, boli rôzne korekcie 

a pochybenia, nerealizované projekty. 

Zástupkyňa MZ SR, generálna riaditeľka PhDr. Katarína Naďová, prezentovala aktuálny stav implementácie 

projektov v gescii MZ SR za Prioritnú os 2. 

MZ SR je sprostredkovateľským orgánom v rámci 3 špecifických cieľov. V rámci špecifického cieľa 2.1.2 – 

Centrá integrovanej zdravotnej starostlivosti sú zazmluvnené projekty v sume viac ako 44 mil. €, v procese sú 

ešte žiadosti o platbu vo výške 12 mil. €. Na stav implementácie majú vplyv aj rôzne faktory, napr. nedostatok 

lekárov, problémom je kritérium pre minimálne povinné personálne zabezpečenie. Rieši sa to už aj na úrovni 

EK. 

V rámci špecifického cieľa 2.1.3 – Modernizácia infraštruktúry nemocníc je situácia veľmi dobrá. Z celkovej 

zazmluvnenej sumy 162 mil. € je potrebné minúť ešte 25 mil. €. 

Čerpanie v rámci špecifického cieľa 2.1.4 zameraného na proticovidové opatrenia je najpomalšie, čo sa týka 

verejných obstarávaní nosné projekty sú zrealizované, skontrolované, alebo kontrola prebieha. 

MZ SR pripravuje ešte národný projekt na vakcíny s predpokladom vyhlásenia vyzvania v júni 2023. 

Za MZ SR z celkovej alokácie 333 mil. € je čerpanie na úrovni 74%, do konca roka 2023 je potrebné vyčerpať 

ešte 89 mil. €. 

Zástupkyňa MK SR, generálna riaditeľka SO pre IROP PO3, Ing. Bc. Jana Minarovičová, prezentovala aktuálny 

stav implementácie projektov v gescii MK SR za PO 3. 

V gescii MK SR sú 3 výzvy. V rámci decentralizovanej výzvy pre malé a stredné podniky v rámci schémy de 

minimis do 200 tis., je 243 projektov v realizácii, vyše 100 projektov má predložených záverečné žiadosti 

o platbu. Čerpanie je dobré, na úrovni 61%, okolo 10 mil. € zostáva vyčerpať v tomto roku. 

V rámci centralizovanej výzvy je 10 strategických projektov. Čerpanie je tu náročnejšie, je to necelých 6%. 

Projekty majú budúcnosť a mohli by ich zrealizovať do konca programového obdobia. Zatiaľ 1 žiadateľ prejavil 

záujem o využitie možnosti „nefunkčného projektu“. Koncom roku 2021 začala v týchto prípadoch realizácia 
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projektov, preto je čerpanie nízke. Väčšina z nich je už v stave, že majú stavbu ukončenú a projekty budú 

ukončené do leta 2023. MK SR zároveň posilnilo administratívne kapacity s cieľom zrýchlenia implementácie.  

V rámci iniciatívy REACT-EÚ sa ukončuje zazmluvnenie, žiadatelia predložili veľa projektov, v minulosti sa im 

veľa nepomáhalo. Viac ako 12 mil. € je zazmluvnených, pôvodná alokácia na výzvu bola navýšená na 22 mil. 

€, prvé žiadosti o platbu sú už predložené na kontrolu. 

Za MF SR CO generálna riaditeľka sekcie európskych fondov Ing. Katarína Vallová prezentovala aktuálny stav 

finančnej implementácie IROP.  

Čerpanie za všetky programy je na úrovni 67%, Slovensko je na 21. mieste zo všetkých členských štátov (EÚ 

27) v stave realizácie čistých platieb k 31.12.2022. V januári sme sa posunuli na 19. miesto. 

Čerpanie IROP je na úrovni 55%, na MF SR CO je potrebné predložiť 880 mil. € . Vzhľadom na informácie ktoré 

odzneli, veria, že záväzok sa vyčerpá do konca roka 2023. 

Čerpanie voči EK za CO je na úrovni 53%, objem prostriedkov potrebných predložiť na EK v roku 2023 a 2024 

je vo výške 902 mil. €. Aktuálne je 34 mil. € v súhrnných žiadostiach o platbu, v apríli 2023 plánuje CO predložiť 

prvú žiadosť o platbu na EK v rámci tohto roka za 9. účtovný rok. 

Čerpanie v rámci Prioritnej osi 2 – Ľahší prístup k efektívnym a kvalitnejším verejným službám je na úrovni 

60% a v rámci prioritnej osi 4 – Zlepšenie kvality života v regiónoch s dôrazom na životné prostredie je na 

úrovni 83%. 

Z celkovej alokácie IROP predstavuje 16 % alokácia pre finančné nástroje, pričom poskytnuté tranže tvoria  

25 % a zúčtovania tranží 16 % z čerpania programu IROP. 

Plnenie odhadov očakávaných výdavkov za rok 2022 je na úrovni 104%, menej rozvinutý región potiahol viac 

rozvinutý región. Výzvou je rok 2023, odhady spolu sú na úrovni 754 mil. €, na rok 2024 je to 105 mil. €. 

V roku 2022 bolo vykonané 1 certifikačné overenie na projekte prijímateľa obec Zemné. Boli identifikované 

zistenia, ktoré neviedli k finančným korekciám a týkali sa nedostatočného administratívneho overenia, 

odborného hodnotenia ŽoNFP v oblasti oprávnenosti výdavkov a nedostatkov v audit traile v rámci 

overovania žiadosti o platbu. RO IROP prijal opatrenia na nápravu zistených nedostatkov.. 

V rámci SAFE CARE boli na základe uznesenia vlády SR č. 806 zo 14.12.2022 prijaté návrhy na riešenie dopadov 

energetickej krízy prostredníctvom EŠIF zdrojov, pričom odhad uvoľnenia zdrojov je za všetky programy a v 

vo výške 1,055 mld. €, z toho za IROP sa aktuálne predpokladá 189 mil. €. 

Zástupca Európskej komisie, Pascal Boijmans, poďakoval všetkým prezentujúcim za informácie. Konštatoval, 

že celková situácia nie je veľmi dobrá, kontrahovanie je veľmi dobré, avšak na konci je dôležité čerpanie. 

Ocenil prístup na zrýchlenie čerpanie prostredníctvom iniciatívy FAST CARE a SIH a v blízkej budúcnosti 

možno SAFE iniciatíva. Sú to bezpečné iniciatívy, ktoré umožnia využiť finančné prostriedky na realizované 

projekty pre regióny, miestne samosprávy a zároveň je garancia, že finančné prostriedky sa vyčerpajú. EK 

apelovala na všetkých prítomných, aby poskytli maximálnu súčinnosť, nie je to možné zabezpečiť iba z pozície 

MIRRI SR. EK zdôrazňuje potrebu maximálneho úsilia, aby sa finančné prostriedky nemuseli vrátiť. Zároveň 

však zostáva len 10 mesiacov na vyčerpanie zvyšnej alokácie IROP. 
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K prezentáciám adresoval 2 otázky. Zástupcovia MZ SR v prezentácii uviedli pripravované vyzvanie na 

národný projekt na vakcíny s predpokladom vyhlásenia v júni 2023, avšak do konca obdobia zostáva na 

čerpanie len 10 mesiacov. GR pani Katarína Naďová reagovala, že sa pripravuje projektový zámer 

s predpokladom vyzvania v júni 2023, musí prejsť ešte cez monitorovací výbor.  

Pani ministerka reagovala, že za MIRRI SR pripravujú všetko tak, aby mali platby čo najskôr, nie až v októbri 

2023. 

Druhá otázka z EK bola adresovaná zástupcom MK SR k centralizovanej výzve, či sa plánuje fázovanie 

projektov. GR pani Jana Minarovičová uviedla, že si uvedomujú aktuálny stav, neboli pripravení dostatočne 

kapacitne, prijali preto zamestnancov a externistov – odborníkov v oblasti investičných projektov 

a stavebníctva. Kreatívne centrá majú chuť realizovať projekty, stretnutia sa konajú raz mesačne, predtým to 

bolo každé 3 mesiace. Majú vypracované plány čerpania, prvá kontrola bude v máji 2023 a podľa výsledkov 

budú rokovať buď o ukončení a presmerovaní prostriedkov inam, alebo ako ešte bude možné zachrániť 

projekty. Ak to bude vyhodnotené ako nemožné, odstúpia od zmluvy. Posledný míľnik je v júli 2023. 

V rámci REACT výzvy bolo doručených 450 ŽoNFP za 76 mil. €, alokácia je však len 14 mil. €. Vyhodnocovanie 

trvalo dlho, v tomto programovom období sú zaťažení náročnou administratívou, napr. pri vydávaní 

rozhodnutí sa pri neschválených žiadostiach musí čakať na to, kým sa schvália všetky žiadosti. 

Pani ministerka reagovala, že keď bol IROP prebratý z Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, 

boli poddimenzované odborné kapacity napr. na kontrole verejného obstarávania – len 3 zamestnanci 

kontrolovali verejné obstarávanie. Na IROP sa zaviedli opatrenia, zjednodušenia – všetky kontroly, ako napr. 

IROP, nórske granty, sa v MIRRI SR zlúčili pod 1 útvar - sekciu kontroly. 

Pani ministerka uzavrela tento bod s tým, že výbor bol informovaný o aktuálnom stave Integrovaného 

regionálneho operačného programu. 

Záver 

Na záver pani ministerka zhrnula body v návrhu Uznesenia a dala hlasovať o schválení Uznesenia MV IROP č. 

28/2023. 

Návrh uznesenia 28/2023 z 28.MV IROP, rozhodnutie zo 17.2.2023: 

MV IROP: 

a) schvaľuje: 

a. návrh revízie IROP 13.0 

b. kritériá pre výber projektov pre prioritnú os 9 FAST CARE (dopytovo orientovaná výzva 

a národný projekt) 

c. zámer národného projektu: „Podpora štátnej správy pri prijímaní a okamžitej pomoci 

utečencom v súvislosti s ozbrojeným konfliktom na území Ukrajiny 

b) ukladá RO IROP  

a. predložiť návrh revízie IROP 13.0 odsúhlasený MV IROP na schválenie Európskej komisii, 

prípadne dopracovať schválený návrh podľa požiadaviek EK, resp. iných relevantných 

orgánov 

b. zverejniť schválené dokumenty na webovej stránke RO IROP 
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Na základe hlasovania pani ministerka konštatovala, že Uznesenia MV IROP č. 28/2023 bolo schválené (za 

hlasovalo: 39, proti hlasovalo:0, zdržalo sa hlasovania: 3). 

V záverečnom slove pani ministerka poďakovala za všetky dosiahnuté úspechy v rámci IROP aj v kontrahovaní 

aj v čerpaní, avšak zdôraznila, že ostáva ešte veľa práce - veľké množstvo neukončených projektov, 

spracovanie veľkého množstva žiadostí o platbu. IROP, v rámci zavedeného zvýšeného dohľadu, týždenne 

sleduje čerpanie a implementáciu projektov. Ešte raz poďakovanie patrí EK, GR SIROP, za snahu o to, aby 

program fungoval a všetkým partnerom za spoluprácu.  
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